
Brancheudvalgsmøde i Engros og
Detailhandel
on 30 november 2022, 10:00 - 13:00

Teamsmøde

Deltagere
Bestyrelsesmedlemmer
Christian Keldsen, Karsten Lyberth-Klausen (Sekretariatschef), Per Steen Larsen, Susanne Christensen, Thomas Hjort, Anne Mette Koustrup Nielsen

Mødereferat

1. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt

2. Opfølgning på referat fra mødet den 16. september

Der var kun indsatsområderne der behandles under punkt 3

 Referat fra Brancheudvalgsmøde Engros og Detailhandel_160922.pdf

3. Indsatsområder

Hvilke tiltag skal iværksættes for at handle på de strategiske indsatsområder:
Kvalitet i uddannelse
Affaldshåndtering
Madspil
Lokale varer
sundhed

AFFALDSHÅNDTERING:
Der skal ses på hvad vi kan gøre sammen og hvad vi gør hver for sig. Vi bør gå sammen om affaldshåndtering
Det blev besluttet, at der nedsættes en arbejdsgruppe bestående af KNB, Pisiffik og KNI der arbejder på returemballage
inklusive paller, så det kan blive genanvendt. Brugsen er formand far arbejdsgruppen

MADSPILD
Virksomheder samler økonomiske data på madspild, der må smides ud på grund af logIsitik RAL og Air Greenland

LOKALE RÅVARE
Der arbejdes med lokale vare i et netværk - fødevarenetværket, hvor KNB og Pisiffik deltager. 

4. Overenskomstforhandler med SIK

Satsen i forbindelse med barsel hæves. 
KLK tager fat i jeres HR chef, hvis der er forhold i overenskomsten, der bør ændres.

5. Status på situationen med RAL

Det blev aftalt på GE´s bestyrelsesmødet at dele af bestyrelsen tager møde med Erik Jensen.
Det er blevet aftalt, at branchen indsamler økonomiske data i forhold til madspil i første kvartal 2023 grundet logistik
(RAL og Air Greenland).
Vi skal forsøge at få det til virke i Århus. Ålborg er for sent.
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6. Bordet rundt

Orientering fra KLK

CK orienterede om GE´s bestyrelsesmøde.
Turisme klubben blev vedlagt på bestyrelsesmødet. CK tager kontakt til de relevante brancheudvalg.
Der er fokus cybersikkerhed, Mange små virksomheder ved ikke hvad de skal gøre i forhold til cybersikkerhed.

Det blev besluttet, at delegeretmødet afholdes den 29.april 2023

GE´s bestyrelsesformanden har valgt at trække sig ved næste delegeretmøde.

Sekretariatet arbejder på at et Kursus om Sikkerhedskultur gennemført i foråret 2023.

Fra samlingen EM 22
Ansættelsesbevislov, betyder at virksomhederne lige skal se deres ansættelseskontrakter igennem så de lever op til
lovens krav.
Delvise feriefrirejse blev trukket fra forslaget om beskatning af frirejser
Mere end en feriefrirejser bliver a-indkomst fra 1. januar 2023
Likviditionsbeskatningen blev trukket, GE laver en skattefølgegruppe så vi er klar til en skattereform. 
Obligatorisk pension bliver 7 % i 2023
Ophævelse af afgift på import af kød
Flaskebekendtgørelse ophæves 1. januar 2024

PSL:
Skal bør tages op med skattestyrelsen om det er muligt at lægge told på vare der importeres via nethandlen. 

SIRI er begyndt, at give afslag når en medarbejder/tilkaldt arbejdskraft skifter fra en virksomhed til en anden.

Det er helt umuligt at få lokal arbejdskraft. 
Ca.  50 % af arbejdskraften er udefra kommende arbejdskraft.

De prisafbødende tiltag fra Finansdepartementet, har ikke haft den tilsigtede virkning. 

Der er brugt 30 mio. kr. og det er kun 10 mio. kr. der kommer kunden til gode, da finansieringen af valuta og olietillægget
gælder alle vare dvs. biler, tøj mv..
Det kunne være gjort smartere, hvis departementet havde haft dialog med branchen om hvilke tiltag der burde være
iværksat.

Thomas
Der kommer en udmelding fra Arctic Group om at alle aktiviteter ligges over nyt grønlandsk selskab. 

Der kommer PDAC den 4.-8. marts 2023.

7. Årshjul

Vi fik ikke aftalt årshjulet for næste års møder. Jeg udsender nogle møde datoer som i så kan be- eller afkræfte

 Årshjul for engros og detail 160922.pptx

8. Kommunikation

der var ingen ting der skulle kommunikeres, 

9. Eventuelt

Der var ikke noget til eventuelt

Confidential, Lyberth-Klausen, Karsten, 01-12-2022 10:29:05




